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Vítání občánků 

V neděli, dne 9.11.2014, jsme přivítali mezi občany našich obcí  5 nových 

občánků: 

Jiří Čermák, Bohousová 78 

Dominik Vávra, Záchlumí 63 

Anežka Vrabcová, Litice 21 

Nikola Enderlová, Záchlumí 102 

Aneta Valachová, Bohousová 83 

Slavnostní Vítání občánků proběhlo ve Fontáně a provedl je starosta obce pan 

Miroslav Falta. Děti ze Základní školy v Bohousové, pod vedením paní 

Dvořákové přednesly svůj milý kulturní program.  

Přejeme našim novým občánkům životní štěstí, pevné zdraví a dobré rodinné 

zázemí. Rodičům pak, aby jim jejich děti dělaly jen a jen radost. 
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Informace obecního úřadu 
 

Volby do Zastupitelstva obce Záchlumí se uskutečnily v pátek 10. října 

2014 a v sobotu 11. října 2014. Místem konání voleb v Záchlumí je tradičně 

volební místnost na Obecním úřadě pro voliče bydlící v Bohousové, Liticích nad 

Orlicí a Záchlumí. Z celkového počtu voličů 577 do komunálních voleb obce 

Záchlumí volilo 325 z toho 87 z Bohousové, 55 z Litic nad Orlicí a 183 ze 

Záchlumí, to znamená, že přišlo 56 % oprávněných voličů ze všech tří částí obce 

Záchlumí. 

 

Výsledek voleb do zastupitelstva obce Záchlumí 

 

Jméno, Příjmení   Vylosované číslo    Počet hlasů  

 

Růžena Slováková      1   108 

Mgr. Kateřina Prachařová  2   192 

Mgr. Jaroslav Peřina     3   218 

Ing. Olga Kacálková   4   196 

Eva Musilová    5   247 

Petr Martinec      6   131 

Marie Tomanová      7   232 

Miroslav Falta      8   169 

František Vrabec      9   149 

Martina Hanyková   10   122 

Renata Kašová    11   167 

Jiří Valach     12   199 

Yveta Veselá    13       99 

Jan Jeník     14   169 

Tereza Tobišková    15   123 

Luděk Praus     16   203 

 

 Dne 6.11.2014 se konalo na sále Fontána v Záchlumí ustavující zasedání 

zastupitelstva obce Záchlumí. Zasedání bylo zahájeno v 19. hodin dosavadním 

starostou obce Miroslavem Faltou („dále jako „předsedající“). Předsedající 

schůze konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno tak, aby se v souladu s § 91 

odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění, 

konalo do 15 dnů ode dne uplynutí lhůty pro podání návrhů soudu na 

neplatnost voleb nebo hlasování (lhůta uplynula dne 24.10.2014, žádný návrh 

nebyl podán). Informace podle § 93 odst. 1 zákona o obcích byla na obecních 

vývěskách a úřední desce Obecního úřadu Záchlumí zveřejněna v souladu se 
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zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od 29.10.2014 do 6.112014.  Současně 

byla zveřejněna na „elektronické úřední desce“.  

Předsedající schůze dále z prezenční listiny přítomných členů 

zastupitelstva  konstatoval, že je přítomno 14 členů zastupitelstva (z celkového 

počtu 15 všech členů zastupitelstva), takže zastupitelstvo je usnášeníschopné (§ 

92 odst. 3 zákona o obcích), pan Mgr. Jaroslav Peřina, člen zastupitelstva, se 

omluvil. Přítomní zastupitelé složili slib, stanovený v § 69 odst. 2 zákona o 

obcích „Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji 

funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu obce Záchlumí a jejích občanů a 

řídit se Ústavou a zákony České republiky.“ Předsedající jmenovitě vyzval 

přítomné členy zastupitelstva ke složení slibu pronesením slova „slibuji“ a 

podpisem na připraveném archu. 

Žádný člen zastupitelstva neodmítl složit slib ani nesložil slib s výhradou. 

Předsedající seznámil přítomné s  návrhem programu a po jeho schválení 

se zasedání tímto programem řídilo. 

 

Zastupitelstvo zvolilo: 

Rada obce 

starosta   Miroslav Falta   

místostarostka Eva Musilová, Dis.      

členka rady   Marie Tomanová   

člen rady   Mgr. Jaroslav Peřina   

člen rady   František Vrabec   

 

Finanční výbor 

předsedkyně: Ing. Olga Kacálková 

členové: Zuzana Hanáková, Růžena Slováková 

 

Kontrolní výbor 

předseda: Luděk Praus 

členové: Valach Jiří, Petr Martinec, Renata Kašová, Mgr. Kateřina Prachařová 

 

Starosta obce Záchlumí představil priority obce a  akce, které běží a které 

se připravují na základě podaných žádostí o dotaci. Poděkoval za podporu jak 

občanům, tak i novým zastupitelům a popřál jim úspěchy v nové funkci 

zastupitele obce. 

Miroslav Falta 

starosta obce 
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Poděkování 

 Srdečně děkujeme členům místní včelařské organizace za dary 

v podobě výborného kvalitního domácího medu: rodině 

Vajrauchových z Bohousové, panu Jiřímu Cabalkovi z Bohousové       a 

panu Vlastimilu Jirčíkovi ze Záchlumí.  

Děkujeme panu Ladislavu  Kašparovi  za vstřícnost a obětavost, 

se kterou nám shání a přiváží objednané potraviny pro školní jídelnu 

vždy ve skvělé kvalitě a za velmi příznivé ceny.  

  Za MŠ Záchlumí Alena Valachová a Eva Musilová 

 

 

 

 

 

Poděkování RSK DARTS TEAMU 

Chtěla bych z celého srdce touto cestou moc poděkovat skvělému 

místnímu šipkařskému TEAMU RSK DARTS za krásné a důstojné 

poslední rozloučení mému manželovi Vlastimilu Doležalovi. Jsou to 

kluci, kteří mají srdce na pravém místě a dokázali mi v této těžké 

životní chvíli velice pomoci, když na počest uspořádali šipkový turnaj 

a finanční obnos věnovali svému spoluhráči a kamarádovi Vlastíkovi.  

    Moc Vám, kluci, děkuji. 

        Dáša Doležalová 
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Den otevřených dveří v ZŠ Bohousová 
 

Nedaleko Žamberka leží v údolí Divoké Orlice tři obce: Bohousová, Litice 

nad Orlicí a Záchlumí. Všechny spravuje Obecní úřad Záchlumí. Každá obec 

je něčím zajímavá: v Liticích nad Orlicí stojí malebný hrad Litice, 

v Záchlumí je krásná mateřská škola a v Bohousové mají nově 

zrekonstruovanou základní školu. Rekonstrukce probíhala během letních 

prázdnin. V těchto dvou měsících byla vyměněna všechna okna, byla 

zateplena půda a zvenku celá budova, byla provedena celková obnova 

sociálního zařízení, byly vymalovány vnitřní prostory a fasáda dostala nový 

barevný nátěr. A protože si to škola určitě zaslouží, uspořádali pracovníci 

školy společně s dětmi v pátek 10. 10. 2014 Den otevřených dveří. 

 

"Nejdříve jsme přivítali děti ze Základní školy speciální Neratov, která sídlí 

v Bartošovicích v Orlických horách.  
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Předvedli jsme jim náš hudební program plný písniček, básniček a tanečků. 
 

 
 

Po 15. hodině si naši školu prohlédli maminky, tatínkové, prarodiče, bývalí 

školáci i další občané nejen našich tří obcí.  
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Nechyběl ani pan Jiří Matyáš, kronikář obce Bohousová, který starými 

školními kronikami potěšil nejednoho pamětníka. 

Účast na této akci byla nad očekávání velká a tyto fotografie dokazují, jak 

si prohlídku školy všichni užívali." 

Kolektiv ZŠ Bohousová 

 
prvňáčci 

Pozn.:Tento článek byl zaslaný do Orlického deníku, nebyl však otisknut. 
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Okénko mateřské školy 

   Rekonstrukce, opravy a úpravy v budově mateřské školy v Záchlumí 
probíhají intenzivněji již 8. rokem. O průběh jejich realizací vás průběžně a 
pravidelně informujeme právě ve Zpravodaji naší obce. V letošním roce 
přišla na řadu výměna hlavních vchodových dveří do budovy. 
Zhotovitelem byla firma Zima-truhlářství z Potštejna. Předpokládaným 
termínem výměny byl srpen 2014, ale realizace se opozdila vzhledem 
k dalším předcházejícím pracím, takže dveře „stojí“ od 10. října 2014. 
 
 Nejprve byl řešen odvod dešťové vody v polovině přední části 
budovy.  Bagrem byla odebrána zemina kolem pískovcových základů 
budovy. Obecní zaměstnanci společně se starostou obce umístili ochrannou 
fólii proti vlhnutí zdiva, položili drenážní hadici a zasypali ji štěrkem a 
vytvořili tak „dvojitý“ trativod. Bagrem byly odstraněny staré betonové 
drenážní trubky z podloží trávníku, které odváděly (tedy spíše už 
neodváděly) dešťovou vodu z kanálku uprostřed chodníku před budovou 
mateřské školy. Do výkopu byly posazeny novodurové odpadní trubky a 
byly zasypány štěrkem a zeminou. Prasklý beton přede dveřmi byl 
vysekán, a vše bylo připraveno na instalaci dveří. Dveře osadil pan Luděk 
Andrš společně s kolegou z firmy. Poté pan Václav Dostál z České Rybné 
položil před vchod zámkovou dlažbu. 
 
 V souvislosti s výměnou dveří jsme již od dubna 2014 řešily možnost 
zabezpečení dveří elektrickým zámkem a jeho ovládání buď soustavou 
audiotelefonů nebo videozvonku. Cena mezi audio a video systémem byla 
minimální, proto jsme vybrali videozvonky, které si v současné době 
nemůžeme vynachválit. Cítíme se v budově bezpečněji. Jsme rádi, že je 
zde využita moderní technologie, která je již ve školách a školských 
zařízeních zcela běžnou praxí. 
 
 V příštím roce bude odvodněna  i druhá polovina přední části budovy 
a dořešen povrch chodníku před budovou školky. 
            

Za kolektiv mateřské školy E. Musilová 
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Vážení  čtenáři , přátelé   
 

Chtěl bych vás v krátkosti seznámit s průběhem roku 2014 z pohledu včelařů. 
Rok 2014 začínal brzkým jarem a sliboval úspěšný rok pro včely i včelaře. Opak 
je však pravdou. Střídající se období tepla s obdobím deštivým a chladným 
zvláště v době  rozkvětu ovocných stromů a řepky olejné,způsobil že rok 2014 
se stal jedním z nejméně úspěšným za posledních pět let. 
 

Rojení včel je přirozený rozmnožovací pud včel a to i přes různá omezovací 
opatření prováděná včelařem /více či méně úspěšná/bylo v tomto roce poměrně 
časté. Jestliže tedy dojde k vyrojení z daného úlu, získá tím včelař /pokud jej  
úspěšně odchytne/ nové včelstvo. Avšak z původního i nově usazeného včelstva 
je medný výnos většinou malý, nebo žádný ,případně je nutné jej podpořit 
přikrmením. V současné době jsou včely již připraveny na zimu,to znamená ,že 
každé včelstvo dostalo zhruba patnáct kilogramů cukru ,ve formě cukerného 
roztoku ,který zpracovaly a uložily do buněk v plástu. 
 

Posledním velice důležitým úkolem pro včelaře je přeléčení včelstev od parazitu 
Varoa destruktor. Tento parazit velikosti asi makového zrnka se na včele uchytí 
a saje z ní krev,tím ji oslabí až včela zahyne. Parazit se velice rychle množí ve 
včelích buňkách. Ozdravění napadených včelstev se provádí biologickými  
prostředky /kyselinou mravenčí, případně kyselinou šťavelovou/,nebo 
chemickými přípravky varidolem případně gabonem. Včelař musí sledovat 
velikost spadu po aplikaci léku na  podložkách a dle výsledku se rozhoduje o 
případné další aplikaci.Poslední přeléčení se provádí aerosolovým vyvíječem 
přibližně začátkem prosince. V tomto období už ve včelstvu není plod ,na 
kterém se parazit množí. Toto léčení stojí naši organizaci řádově osm až deset 
tisíc korun. 
 

Zatím nejhorší nemoc včelstev je mor včelího plodu,který se u nás neléčí, ale 
likvidují se celá včelstva včetně úlů a včelařova vybavení spálením. 
Vážení, chtěl bych poděkovat všem obcím na jejichž katastrálním území 
působíme a to České Rybné,Dlouhoňovicím,Sopotnici a Záchlumí za jejich 
nezištnou pomoc a spolupráci. 
 

Včely nám všem přece přinášejí nejen med a propolis jako léčivý doplněk 
stravy,ale zajišťují opylení vašich sadů ,zahrádek a v neposlední řadě mnoho 
dalších plodin jež jsou součástí naší stravy. 
 

J.Peřina st. 



Mediální partner:Za podpory
obce Záchlumí

Miroslav Matyska

Modelářský klub Žamberk 

zve všechny příznivce

plastikového modelářství 

na 30. ročník soutěže

dne 6. prosince 2014 

do Záchlumí!

z
plastikového

na 30. ročník soutěže
k

ddne 666. pros nce 201
osince 201

l mí!

Žamberecký 

divočák

U příležitosti kulatého výročí 
proběhnou doprovodné akce:  

SLEP SI SVŮJ 
MODEL Každý 

zájemce 
obdrží model, 
který si na 
místě slepí!

Dále bude připravena výstava
70. výročí bojového nasazení 

Československé 
samostatné 

obrněné brigády
u Dunkerque

rota
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